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Kurt Willy Oddekalv gikk bort 
11.01.2021. Det blir i år da ikke et 
normalt leders ord. Vi har valgt å 
gjengi en leder han skrev til 
Miljømagasinet 1-2019 om 
vindkraft, da dette fanget veldig 
mye av det han sto for. 
-Henrik Rutledal 
Organisatorisk Nestleder 
   
 
 
Natur og miljøvern har ligget mitt 
hjerte nær i over 35 år. 
  
Miljøvernforbundet er tuftet på en 
dypøkologisk filosofi, der vår 
tilknytning til naturen og 
langtidsperspektivet for natur, dyr 
og mennesker er viktig. 
  
Vi ser på alle skapninger som 
viktige for vår felles eksistens. Nå 
ser vi i øynene en ødeleggelse av 
dyreliv og natur i enormt tempo. 
Utryddelse av dyre- og fuglearter 
har kommet på agendaen i 
FN.  Hvordan kan vi så til de grader 
delta i et kappløp for å ødelegge 
vår felles eksistens? 

  
Hvorfor er det bare interessene og 
pengebehovet til noen få griske 
mennesker i vindkraftmafiaen 
som skal få bestemme?  I dag er 
vindkraftindustrien i gang med å 
kvele store naturområder i Norge, 
og vindturbinene dreper 
milliarder av insekter, tusenvis av 
flaggermus og fugler. 
  
Vindkraft blir kalt «fornybar 
energi».  Det er en gedigen løgn, 
og det er ikke noe «grønt skifte». 
Miljøvernforbundet får ikke 
regnestykket til å gå 
opp.  Vindkraft sparer ikke CO₂, og 
er ingen løsning for å stoppe 
klimaoppvarmingen.  I tillegg til å 
være et klimamessig 
minusforetak, står vindkraft for 
enorme ødeleggelser av natur 
(som ikke kan fornyes), 
leveområder for fugler og dyr, og 
viktige rekreasjonsområder for 
mennesker. 
  
Vi i Miljøvernforbundet har jobbet 
mot vindkraft i 15 år, og vi har 
vunnet mange saker, og også tapt 
noen saker.  Det som skjer i dag,  

 
er at miljøbevegelsen driver 
voldsom jakt på medlemmer ute i 
samfunnet. Bellona, Zero og Natur 
og Ungdom har hele tiden vært for 
vindkraft.  Vi har vært imot dette i 
15 år.  Naturvernforbundet ble 
kuppet av Natur og Ungdom, der 
de satte inn nye ledere som også 
ville bygge vindturbinanlegg, uten 
at de hadde nok peiling på hvor lite 
energi det egentlig ville gi 
folket.  For vindturbinanlegg er 
bare en svindel.  
  
Vindturbinanlegg produserer bare 
31 - 40% av tiden. Når det ikke 
blåser, må det fylles på med 
vannkraft, og det er det de jakter 
på.  Det er den tyskerne vil ha. 
Og jeg har tenkt at de ikke skal få 
en eneste dråpe av dette her.   I 
tillegg så er Naturvernforbundet og 
DNT for noen vindturbiner noen 
steder, hvis noen kan finne ut hvor 
det er.   
  
Når det gjelder disse 
vindturbinanleggene, så er det bare 
en ting som nytter, -og det er å 
sloss, og vise at du kan stoppe dem. 
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Miljøvernforbundet har en 
verktøykasse, vi har åpnet den 
verktøykassen, og vi jobber med å 
få stoppet vindkraft i Norge. 
Du må gjerne gå til andre «Flower-
Power»-folkene og spørre om de 
kan hjelpe, men de kan ikke hjelpe 
deg fordi de tror at 
vindkraftindustrien jobber etter 
plan -og bygningsloven, men 
vindkraftmafiaen, dvs. NVE, de 
jobber etter energiloven, som er 
en grådighetslov, der alle 
miljøhensyn skubbes til side, enten 
det er havørn, kongeørn, hubro, -
de driter i det, for de skal ha 
vindturbinanlegg, koste hva det 
koste vil. 
 
Og jeg vil stoppe det der, og jeg er 
jævla forbanna, og jeg synes de 
andre organisasjonene er noen 
«puddinger», rett og slett. Det 
innbiller folk at du kan stå med et 
skilt og rope «jeg vil ikke ha noen 
møller i skogen min», mens 
motorsagene hyler i bakgrunnen. -
Det går ikke lenger, den tiden er 
over.  Vi er ferdig med «Flower-
Power», nå er det bare krig som 
står igjen. 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Jeg har mitt hjerte dypt inne i 
skogen, jeg er en treelsker.   Jeg 
har en svær furu hjemme i stuen 
min, og det er en skikkelig furu i 
fra et høyfjellsområde, hvor de 
trærne er helt unike i den 
sammenhengen. Nå har jeg vært 
oppe ved Sørmarkfjellet, og jeg 
griner inni meg når jeg hører 
motorsagene skjære ned 
verneskog, som du aldri har sett 
maken til i hele ditt liv.  Det er helt 
forferdelig, - dette må vi stoppe, 
vi kan ikke la dette fortsette.  Men 
da må dere snu dere litt mer til 
oss, for vi har verktøyet. Vi kan i 
hvert fall prøve å få stoppet det. 
  
Noe som hjelper oss alle i 
kampen, bli medlem, så står vi 
sterkere sammen for vår felles 
natur og miljø. 

  
  
Kurt Oddekalv 
Leder Norges Miljøvernforbund. 
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Norges Miljøvernforbund 
(NMF) er en medlems- 
organisasjon åpen for alle 
typer mennesker. 
Organisasjonen drives av 
ansatte og aktive medlemmer 
gjennom landsdelsregioner, 
hvor medlemmene tilhører hver 
sin region. Medlemmene kan på 
lokalnivå opprette egne 
lokallag, som i NMF kalles 
nærmiljøgruppe. Disse jobber 
hovedsakelig med lokale saker, 
men kan også samarbeide med 
andre grupper og være delaktige 
i større nasjonale saker. For og 
bli godkjent som 
nærmiljøgruppe må gruppen 

. 

bestå av minimum 4 betalende 
medlemmer i NMF, som selv 
velger sitt styre. 
NMF har to kategorier 
medlemmer, ordinært medlem 
med underkategorier og 
Miljøfadder. Ordinært 
medlem betaler kontingent en 
gang hvert år og Miljøfadder 
4-12 ganger per år 
NMF hadde ved utgangen av 
2020 rundt 4000 vanlige 
medlemmer, miljøfaddere og 
familiemedlemmer fra 
miljøfadderne. Vi har i de 
senere år hatt en rekke 
utfordringer med 
medlemsregisteret og ser at vi 

har mistet mange medlemmer 
som følge av dette. Heldigvis 
kan vi nå registrere at trenden 
virker å ha snudd, vi har 
kontroll på både antall og 
innbetalinger, vi ser frem til å 
opprettholde denne kontrollen! 
Vi vil fremover jobbe intensivt 
med å verve nye medlemmer 
da vi pr i dag med i underkant 
av 3200 medlemmer ikke er 
berettiget statsstøtte etter 
regjeringens endring som 
medførte at organisasjoner 
med mindre en 5000 
medlemmer ikke vil få vurdert 
sine søknader om støtte. 

 

 
 
NMFs hovedkontor har 
adresse Skutviksbodene 24 i 
Sandviken i Bergen. 
NMF har også regionskontorer 
i Oslo, Trondheim og Tromsø. 

 
NMF hadde i 2020 en liten 
nedgang i antall aktive 
nærmiljøgrupper rundt om i 
landet, grunnet at mange av 
sakene de var dannet rundt 
ble avsluttet.  

Det er aktive personer i flere av 
gruppene som fremdeles 
kommuniserer med oss og får 
hjelp i forskjellige saker i sitt 
nærområde, men det er få som 
klarer å opprettholde et aktivt 
styre over tid. Vi ser også at 
mange nye frivillige vegrer seg 
for å ta på seg det organis- 
atoriske ansvaret ved å drive 
en nærmiljøgruppe, selv om 
det er svært lite som kreves. 

NMF formidler sine saker 
gjennom egen hjemmeside, 
facebook, Miljømagasinet og 
kvartalsvise nyhetsmagasin. 
 
Årsregnskapet er 
utarbeidet under 
forutsetning om fortsatt 
drift, se eget årsregnskap. 
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Styret anser arbeidsmiljøet i 
organisasjonen som bra. Det 
har ikke vært alvorlige ulykker 
i forbindelse med utøving av 
arbeidsoppgaver. 
Sykefraværet er lavt med noen 
få sykemeldinger som dreier 
seg om noen langtids- 
sykemeldinger, mindre 
sykemeldinger og egen- 
meldinger. Langtids- 
sykemeldingene er hoved- 
sakelig av helsemessig 
karakter som ligger utenfor 
NMFs ansvarsfelt. Etter en 
hjerneblødning sommeren 
2016 har daglig leder Kurt 
Oddekalv hatt litt redusert 
arbeidskapasitet og forsøker 
stadig å ta det litt med ro for å 
ikke fremprovosere ytterligere 
skade og i tillegg var de fleste 
ansvarsområdene delegert og 
blit tatt hånd om av 
organisatorisk nestleder 
Ruben M Oddekalv. 

Arbeidspresset i NMF har 
alltid vært høyt, men særlig de 
siste år, uten statsstøtte, har 
vært en ekstra belastning for 
leder og våre ansatte, presset 
på de ansatte er tidvis høyere 
en ønsket. 2020 har vært preget 
av et år med store påvirkninger 
av Corona restriksjoner. Mye 
av personalet har vært 
permitert, helt eller delvis 
igjennom mye av året. Stedene 
Luden og Seletun Miljøhotell 
har hatt bortimot 90% 
reduksjon i inntekter. Dårlig 
likviditet gir liten bemanning, 
eller manglende ekspertise til 
spesielle/dedikerte oppgaver. 
Innsatsviljen fra ansatte til å 
mestre oppgaver er imidlertid 
stor, og vi vil berømme våre 
ansatte og frivillige som uten 
opphold har opprettholdt 
innsatsen på tross av en 
vanskelig økonomi med 
mindre resurser til reiser, 

materiell og andre saks- 
relaterte utgifter. Både ansatte 
og frivillige har bidratt 
personlig heller en at 
manglende middler har fått 
ødelegge for saksarbeidet i 
sakene. 
Styret jobber med langsiktige 
økonomiske planer/strategier 
som skal lette på den 
økonomiske situasjonen, i 
tillegg til at vi vil intensivere 
medlemsverving for å igjen 
kunne stette statens krav til 
støtte. NMF påvirker samfunnet 
og miljøet positivt da 
forbundets engasjement i 
samfunnet i mest mulig grad 
forsøker å begrense 
forurensing. Eneste er utslipp er 
av klimagasser til nødvendige 
reise/transport, her jobber 
forbundet for klima- nøytrale 
alternativer som el-drift, og 
biodrivstoff. Vi driver ikke med 
produksjon, og har dermed ikke 
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utslipp som påvirker det ytre 
miljø. Vi er målbevisst på både 
gjenbruk og resirkulering. 
Internt i organisasjonen, og i 
våre avdelinger og 
datterselskaper har vi 
miljøstasjoner der vi 
kildesorterer alt vårt avfall. 
Brevark og annet 
informasjonsmateriell blir 
ombrukt blant annet til interne 
oppgaver, notater og kladder. 
Vi holder sterkt fokus på 
reduksjon av samfunnets bruk 
og kast- mentalitet og tilbyr 
ved annon sering å motta 
produkter som privatpersoner/ 
bedrifter ønsker å deponere. 
Forbundet hadde i 2020 en 
Toyota Prius for benyttelse ved 
kontoret i Bergen og til reiser 
rundt omkring i landet hvor 
våre ansatte og frivillige er til 
stede på en rekke folkemøter 
ol.  
Seletun og Miljøhuset AS 
disponerer for øvrig også en 
Renault Kangoo El bil og en 
Toyota Hiace, som også brukes 
til å hente brukte artikler for 
salg i vår bruktbutikk, 
Miljømarketdet. 
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Styret har i 2020 bestått av: 

 Kurt Oddekalv, leder, 
 Ruben Oddekalv, organisatorisk nestleder, regionleder Vestlandet 
 Ørjan Holm, politisk nestleder, regionleder Nord-Norge 
 Jan Hugo Holten, styremedlem, regionleder Øst-Norge 
 Arne Roger Hansen, styremedlem, regionleder Midt-Norge 
 Kato Oksnes, styremedlem

Ved Miljøsenteret Seletun og 
Luden selskapslokale har vi hatt 
en mann som drifts- og 
salgsansvarlig samt tidvis 
ansatte i NMF til å utføre 
jobben, og kvinner/menn som 
deltid/serveringshjelp. Norges 
Miljøvernforbund har gjennom 
året hatt 14 ansatte i 100% 
stilling og en rekke deltids og 
time baserte stillinger. Fordelt 
over hele landet har vi også en 
rekke nærmiljøgrupper som 
jobber med lokale saker. Å 
regne ut vårt totale antall aktive 
målt i stillinger er vanskelig, da 
mange av våre aktive, så som i 
nærmiljø- gruppene bidrar etter 
evne og tid. Allikevel regner vi 
et snitt på 200-250 aktive i 
løpet av et år. Dette kan være alt 
ifra medlemmer av nærmiljø- 
gruppene som skriver et 
leserinnlegg om en sak gruppen 
jobber med til andre frivillige 
som bruker store deler av 
fritiden til tyngre saksarbeid 
gjennom oss og sin 
nærmiljøgruppe. 
NMF har en fast stilling ved 
hvert av regionskontorene. Det 
er likestilling mellom kjønnene  

i bedriften både ved ansettelser 
og ellers. At hovedvekten av de 
ansatte er menn, baserer seg på 
tilfeldigheter. Det er derfor ikke 
iverksatt tiltak eller planlagt 
tiltak for videre å fremme 
videre likestilling og for å 
forhindre forskjells- 
behandling, i strid med lov om 
likestilling mellom kjønnene da 
vi ikke er kjent med noen form 
for forskjellsbehandling i 
organisasjonen. 
 
NMF har datterselskaper:  

 Miljøhuset AS.  
 Miljødronningen AS.  
 Miljøhuset Tromsø AS.  

Disse         leverer egne regnskaper 
og årsberetninger. 
 
NMF har hatt et godt år i 
miljøkampen med mye 
oppmerksomhet. Vi har 
kjempet for å få norsk 
fiskeoppdrett til å ta miljø- 
ansvar og komme inn i tette 
anlegg, et arbeid vi nå etter 
mange års kamp ser begynner å 
nytte. Vi har forsøkt å ivareta 
det tradisjonelle naturvern 
gjennom å kjempe for 

opprusting av gamle vannkraft-
turbiner og geotermisk energi 
og mot vindturbinanlegg og 
småkraftutbygging.  
Vi har kjempet for økt norsk 
mat- produksjon og nærkjøpt 
og økologisk mat. Vi har 
kjempet for et biologisk 
mangfold, som inkluderer plass 
til levedyktige rovdyrstammer 
og en natur i økologisk balanse. 
NMF er langt på vei den av 
miljøvern- organisasjonene som 
jobber bredest på sak, hvor alt 
ifra GMO, klima, mattrygghet, 
fiskeoppdrett, utbygging, 
vassdragsvern, forurensing og 
alt av annet klassisk miljø- 
arbeid betraktes som like viktig 
og relevant. 

Styret i NMF består av 6 personer og 4 vara. Styret velges av regionenes årsmøter i 
henhold til vedtektene. Det er et mål å øke andelen kvinner i styret. Styrets 
representanter velges på NMF’s Miljøting. 

 
Norges Miljøvernforbund 
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NMF jobber innen ulike fagfelt og her gies en oversikt av noe av arbeidet i 2020. 

 

 
Fagfeltene er:  

 
Marint miljø 

Her har hovedfokuset de siste 
årene vært miljø-
konsekvensene  ved oppdrett i 
åpne anlegg, oljesøl, 
overfiske, kongekrabbe, 
låssetting av fisk og industriell 
påvirkning/forurensing. Mest 
oppmerksomhet har nok vårt 
arbeid i oppdrettssaken fått. 
Vi har også jobbet med en 
lang rekke andre sjø og hav 
relaterte saker, og vi anser 
vårt arbeid for et rent hav, 
innsjøer og elver for et av 
saksfeltene vi har flest 
medlemmer som er engasjert 
i og medlem under. 

 
Strandrydding 
På slutten av 2016 satte vi i 
gang en kampanje for å få 
satt fokus på de enorme 
problemene med ”herreløst 
søppel”, blant annet ved å 
kreve at våre egne 
myndigheter tar initiativ til 
internasjonalt samarbeid for 
å  få på plass en effektiv 
opprydning på havet og langs 
strandsonene verden over. 

Dette arbeidet har fortsatt og vi  er 
nå en av de sentrale aktørene 
nasjonalt når det kommer til fysisk 
opprydding med frivillige 
mannskaper. På slutten i 2018 gikk 
vi sammen med foreningen In The 
Same Boat og dannet Levende Hav, 
en logistikk tjeneste som blant 
annet skal gjøre det enklere for folk 
flest å rydde, hvor som helst og når 
som helst og være trygge på at 
avfallet blir hentet    av profesjonelle 
aktører. 

 

På strandrydding med Busteren. 

I tillegg skal vi gjennom Levende 
Hav fortsette våre egne 
ryddeaksjoner med nye frivillige, 
da vi anser det å få nye 
mennesker ut til strendene slik at 
de får ta i problemet er den beste 
formen for holdningsskapende 
arbeid man  kan bedrive. I 2021 
gjennomførte NMF i samarbeid 
med 

In The Same Boat strand- 
rydding langs hele kysten fra 
Bergen til Kirkenes. 

NMF har i tillegg skrevet 
uttalelser til både 
rulleringen av forvaltnings-
planene for våre hav-
områder og leteboringen 
ved Trænarevet i Nordland. 
Brønnen er nå stengt og 
forlatt. Oppdrettsnæringen 
fortsetter sin forurensing 
langs kysten med store 
utslipp av både organisk 
materiale og lakselusmidler. 
Dette skader det marine 
økosystem. 

Trygg Mat 
Her er fokuset på 
økologisk landbruk, 
nedbygging av 
jordbruksland, farlige 
tilsetningsstoffer, gift- 
sprøyting, uvettig 
antibiotika bruk, dyre- 
mishandling mm. 
Vi har også i 2021 levert 
en rekke høringsuttalelser 
og uttalelser mot flere 
forskjellige typer 
genmodifiserte organismer, og 
vi er i sannhet bekymret da vi 
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opplever at der er et 
stadig større press for å 
tillate  genmodifiserte varer. 
 
Artsmangfold 
Her jobber vi aktivt for å 
verne om de store 
rovdyrene våre, vern av 
naturområder og vassdrag, 
grønne lunger i byene og å 
verne våre siste urørte 
naturområder fra utbygging 
mm. I året som gikk ble det 
brukt mye energi på å 
stoppe planene om å skyte 
ned en stor del av landets 
svært truede ulver, og vi 
har skrevet en rekke 
uttalelser og gjort alt vi 
kunne for å stoppe disse 
planene. I løpet av 2020 har 
vi jobbet med og mottatt 
flere tips om mårhund 
forskjellige steder i landet 
og har også bidratt til å 
belyse problematikken 
rundt såkalte svartelistede 
arter. Vi har også jobbet 
med en rekke utbygging 
saker som har truet 
biotoper, dyr, fugler og 
organismer som har særlig 
behov for beskyttelse. 
 
Klima og Energi 
Her jobber vi for å redusere 
forbrenningen av fossile brensler 
for å erstatte disse med 
fornybare energikilder som 
biobrensel, vann, sol, bølge og 
geotermisk energi. Vi jobber 
imot de fleste vindturbin- 
anleggene som planlegges i 
Norge fordi summen av kraft fra 
denne industrien ikke 
rettferdiggjør de store 
naturinngrepene, summen av 
negativt miljøregnskap under 
produksjon og destruksjon, nye 
kraftlinjer og mye mer som gjør 
den sammenlagte effekten av et 
vindturbinanlegg til negativ, 
både for naturen og klimaet. Vi 
ser nå en ny bølge av vind  
 

industri feie over landet,  og ruster 
oss for striden som vil komme i årene 
fremover. Vi fokuserer heller på 
ENØK, varmepumper, oppgradering 
av eksisterende vannkraft samt 
overnevnte energibærere. NMF har 
også en klar formening av at svært 
mange av miljø og klimaproblemene 
vi ser henger tett sammen med det 
stadig økende antallet mennesker på 
jorden og har derfor jobbet mye de 
siste årene med å få dette inn på 
agendaen ved de store 
klimatoppmøtene. Vi har derfor frem 
til 2016 vert tilstede på de store 
klimakonferansene de siste årene 
hvor vi blant annet har delt ut 3000 
kondomer i innpakning merket: 
”overbefolkning er verdens største 
klimaproblem, dette er ikke 
bærekraftig, start diskusjonene nå! 
Bruk kondom!” Vi har i denne 
sammenheng snakket med delegater 
fra alle verdens land om og rund vårt 
innspill i debatten. Det oppsikts- 
vekkende er at alle delegater er  enige 
i vårt syn, og tilbake- meldingen er at 
alle er enige men at ingen vil ta 
belastningen ved å være førstemann 
ut med så kontroversielle utspill. 
Dette er en oppgave vi i NMF har satt 
oss fore å ta på oss, og vi har planene 
klare for hvordan vi skal løfte denne 
debatten opp i verdensmedia. De 
senere årene har vi dessverre ikke 
hatt økonomi til å prioritere de større 
konferansene, men ser til vår store 
glede at dette temaet nå er inne i 
debatten. 

 
Samferdsel 

 

NMF ønsker ikke bybanen over 
Bryggen.  
NMF engasjerer seg i en rekke 
samferdselsområder, innenfor  
 

vei og brobygging, 
kollektivtransport, vi har 
vert en sterk pådriver for 
bybane i Bergen, og 
arbeider for økt bruk av 
sykkel og EL-bil, gratis 
bom- passering og 
parkering for disse mm. 
Her har vi i lengre tid 
manglet dedikert saks- 
behandlingskapasitet og 
vi har ikke følt at vi har 
klart å demme opp i 
tilstrekkelig grad mot alle 
planlagte vei, tunnel, bro 
og bane prosjekter. Vi 
ser at prosjektene stadig 
blir større, flere og stadig 
mer unyttige da vi anser 
veinettet for langt på vei 
tilstrekkelig utbygget. Vi 
mener at eventuelle 
midler til vei- prosjekter 
må brukes til vedlikehold 
og oppgradering uten at 
stadig nye områder må 
legges under asfalt. 
Igjennom 2018 har vi 
fokusert på at de store 
gigantprosjektenes tid er 
forbi og at man heller 
bør/må fokusere på 
tilstrekkelig standard 
med gul midtstripe og 
gang og sykkelsti fremfor 
prosjekter det vil bli 
tilnærmet umulig å 
finansiere i fremtiden. 

 
Miljøgifter og Avfall: 
Her jobber vi for å 
stoppe giftige stoffer 
som slippes ut fra 
industri og herfra finner 
veien inn i vår verden. Vi 
vinner 60-65% av sakene 
vi engasjerer oss i på 
dette feltet, som hos 
mange har falt litt i 
skyggen av det viktige 
arbeidet med å stoppe 
klima- endringene. Vi 
engasjerer oss i en lang 
rekke utslippssaker over  
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hele landet, og engasjerer 
oss stadig i lokale og 
nasjonale saker hvor 
miljøgifter kommer på 
avveie. Vi har engasjert oss 
i saken rundt nytt spesial- 
avfallsdeponi etter at 
NOAHs deponi på Langøya 
er fullt i løpet av kort tid. Vi 
har i denne saken særlig 
engasjert oss i Brevik hvor 
gruvegangerunder hele 
Brevik blir pekt på som et 
velegnet sted for deponi. 
NMF og befolkningen i 
Brevik jobber imot dette da 
det er helt uholdbart å 
lagre så store mengder gift 

rett under husene til folk. 
Arbeidet mot deponiet har blitt 
videreført fra året før og vil bli 
fulgt opp så lenge saken pågår 
da vi anser det som et alvorlig 
angrep på befolkningen i Brevik. 
Sent i 2017 og i 2018 har stadig 
flere pekt på Raudsand i  
bedriftens konkurs liggende 
brakk og er i dag et av Norges 
mest forurensede områder. 
NMF og lokal- befolkningen i 
Raudsand kan ikke leve med 
hverken dagens forurensing 
eller å etablere nytt nasjonalt 
deponi for farlig avfall midt 
oppe i dette og jobber derfor 
iherdig mot disse planene 

samtidig som vi jobber 
for full sanering av hele 
området. I Raudsand har 
vi etablert en særdeles 
aktiv og produktiv 
nærmiljøgruppe som 
ligger under fylkeslaget i 
Møre og Romsdal og 
region Midt- Norge.

Norges Miljøvernforbund driver også: 

Miljøsenteret Seletun 
Vårt miljøvennlig kurs og konferansehotell som i tillegg til å tilby bedrifter og private et svært miljøvennlig 
hotell/konferanse opphold samtidig er bygget for å være et visnings og kompetansesenter for 
miljøvennlige løsninger innen bygg, avfall, energi og forskjellige miljøvennlige renseanlegg for vann og 
avløp.  
 
I 2018 har vi bestilt og fått bygget en ny oselver som skal stå til gjestenes disposisjon. Dette fordi Seletun 
ligger i Osvassdraget, og vi anser det å ta vare på den stolte tradisjonen med oselverbygging som et viktig 
kulturelement for fremtiden. Vi bygger nå også nytt gulv og innredning i naustet på Seletun for å kunne ta 
godt vare på båten og skal også lage en historisk utstilling over oselvernes historie der inne.  
 
Vi har også fått et nytt hus til Seletun som skal settes opp der hvor det siste urestaurerte bygget på seletun 
står i dag. Huset står nå i Oppedal i Sogn-  og Fjordane, er fra 1700 tallet og vil oppføres slik det fremstår i 
dag, i ekte 1700 talls stil. Huset vil inneholde de siste overnattingsplassene Seletun mangler for å ha 50 stk. 
overnattingsplasser for våre gjester. 
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Bygningsvern 
vi har per dags dato 11 
bevaringsverdige bygninger i vår 
varetekt, og bruker og bevarer 
bygninger fra 16-17- 18 og 1900 
tallet. Dette arbeidet driver vi med 
fordi vi anser drift og vedlikehold 
av eldre bygninger som godt 
miljøarbeid og en viktig del av  
Norges kulturarv. 
Vi bruker også alle våre bygg og 
byggeprosjekter som 
referanseobjekter på miljøteknikk 
og miljøvennlige byggemetoder. 
Vi har i løpet av de siste årene 
gjort mye arbeid for å 
dokumentere at dersom 
metodene brukt blant annet på 
kledningen på Seletun  benyttes, 
kan man bygge uten å 
male huset. Ikke fordi vi mener 
at ingen skal male huset, men 
fordi vi vil fremme at det er en 
faktisk mulighet for folk som 
ønsker å bygge så miljøvennlig 
som mulig. I 2018 gikk vi også 
til anskaffelse av et 1700 talls 
bygg som vi holder på å sette 
opp på Seletun. 
 
Rehabilitering av 
problemungdom 
Dette arbeidet innebærer at vi 
engasjerer og involverer 
vanskeligstilte unge og voksne i 
vårt arbeid og viser disse en 
alternativ vei, samtidig som de får 
være med på noe meningsfylt. Vi 
har også som et ledd i dette tett 
kontakt med forskjellige 

institusjoner som f.eks. 
Kriminalomsorg i frihet som stadig 
har "brukere" engasjert hos oss, 
da ofte gjennom Miljømarkedet. 
Vi har i tillegg til å hjelpe et 
hundretalls vanskeligstilte på 
forskjellige måter vert langt inne i 
prosessen med å rehabilitere 15-
20 tyngre rusmisbrukere. 
 

 
 
 
Urbefolkning 
Her har vi jobbet bredt og blant 
annet gjennomført et "bøffel 
prosjekt" hvor vi finansierte og ga 
3 bøfler til en forening for 
bevaring av skikker og tradisjoner 
hos Oglala lakota sioux indianerne 
i South Dakota og vi jobber for og 
fremme de Norske samenes 
rettigheter og søker og påvirke 
reindriftssamene til og drive i pakt 
med naturen. 
Urbefolkningsarbeidet anser vi 
som viktig fordi mange nasjoners 
urbefolkning er i besittelse av det 
som vi anser som den nødvendige 
respekten til og viten om sin 

nasjons natur og kulturbakgrunn, noe 
vi ser som viktig for det moderne 
menneskets overlevelse sammen med 
og i pakt med naturen vi er avhengige 
av. 
 
Oppsummering 
Det mest profilerte arbeidet vårt i 
året som gikk er nok utvilsomt 
arbeidet for å gjøre 
oppdrettsnæringen til en renere 
bransje uten de enorme negative 
miljøpåvirkningene næringen sliter 
med som følge av dagens driftsform 
med åpne anlegg. Og det mye 
profilerte arbeidet vi også i 2020 har 
gjort på marin forsøpling hvor 
ryddedugnader med frivillige har stått 
sentralt. I 2020 ryddet vi over 67 000 
kg (nesten 400 kubikk) 
Men like viktig og på ingen måte 
glemt er alle sakene og 
saksområdene som er nevnt 
ovenfor, og våre ansatte og 
frivillige holder til enhver tid 
koken innenfor de forskjellige 
saksområdene. Særlig i 2020 og 
de siste foregående årene må 
alle ansatte og frivillige 
berømmes for innsatsen som på 
mange måter har vært tyngre  
enn på lenge. 
 
Hva som er det viktigeste vi oppnådde 
i 2020 kan være vanskelig å avgjøre, 
siden alle saker som havner på vårt 
bord er overhengende viktige for 
noen, slik at å få stoppet planene om 

Miljømarkedet Bruktbygg 

Er vår bruktbutikk for omsetning av bygningsartikler, klær, møbler og alt annet mellom himmel og jord. 
Formålet med bruktbutikken er i tillegg til å forsøke å skape et økonomisk overskudd som kan brukes til mer 
miljøarbeid å bevisstgjøre folk om de mange miljøaspektene ved gjenbruk.  

Miljømarkedet hadde i 2020 en videre økning i omsetningen og fortsatte i så måte den oppadgående trenden vi 
har sett de senere år. Corona har kanskje bidratt til denne økningen da flere har hatt mere tid hjemme. Dog 
registrer vi til vår store glede og frustrasjon at gjenbruk og direkteomsetning mellom private aktører på 
internett har blitt så vanlig at vi kan merke konkurransen fra dette markedet ganske tydelig. Vi anser allikevel 
denne trenden som positiv da det fører til mer gjenbruk, og vi føler at vi i løpet av våre 20 år med bruktmarked 
har vert en viktig bidragsyter til å løfte denne trenden. 

Innen NMFs virksomhet innbefatter i tillegg til miljøarbeidet også: 
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spesial- avfallsdeponi under 
bebyggelsen i Brevik eller i 
Raudsand er for mange like viktig 
som ny og miljøvennlig 
godsterminal i Bergen, bybane 
eller å bevare et fossefall innerst i 
Sognefjorden. 

Vårt mål for 2022 er ganske 
enkelt å fortsette 
miljøarbeidet på alle 
frontene vi og medlemmene 
våre finner nødvendig, vi ser 
med økende uro at trusler 
mot landbruket, vår natur, 

kysten med felleskapets frie 
fjorder og vårt felles miljø og vil 
jobbe videre for å skape en litt 
bedre verden     der vi kan.

  
 
 
 
 
 
For Norges Miljøvernforbund 

 
Henrik H. Rutledal 
Organisatorisk Nestleder 
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Årsmelding 2020 
 
Innledning; 
 
Norges Miljøvernforbund (NMF) jobber til enhver tid med et bredt spekter av miljøsaker over hele 
landet. Av praktiske grunner er det bare et utvalg av disse vi får publisert på nettsidene på nmf.no, 
men det gir allikevel et godt bilde av de saker NMF jobber med. Noen saker krever umiddelbar 
reaksjon, mens i andre kan vi jobbe med de store linjene og også jobbe frem gode løsninger for 
fremtiden. 
 
I 2020 utkom Miljømagasinet med to temanummer, et om «Havet», og et temanummer om «Skog og 
våtmark». 
 

Strandrydding 
2020 ble sterkt preget av koronasituasjonen, men Miljøvernforbundet fortsatte kampen for miljø- og 
natur. En av Miljøvernforbundets hjertesaker er kampen mot marin forsøpling. Hvert år siden 2017 
har vi ryddet kysten av Norge på langs, hvor vi har seilt med Miljødronningen som 
operasjonsplattform og ryddet fra Oslo til Kirkenes flere ganger. Vi hadde store ambisjoner for 2020. 
Vi er veldig fornøyde med årets resultat fra strandryddingen, til tross for at den økonomiske 
situasjonen er anstrengt.Vi har ryddet 67 000 kilo marint søppel fra strendene på Vestlandet, uten en 
krone i offentlig bistand. 
 

 
 
Ingen av de store bidragsyterne innenfor strandrydding støttet oss økonomisk for 2020, heller ikke de 
som i full offentlighet holdt festtaler hvor de lovet å sikre oss midler til våre aktiviteter. Problemet er 
at når vi innså at tilskuddene og de lovde bidragene sviktet hadde vi allerede forpliktet oss til å ta 
imot frivillige, ansatt personell og pådratt oss en rekke forpliktelser, sier Ruben Oddekalv, 
prosjektleder for strandryddingen. 
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Vårt arbeid med marin forsøpling i 2020 inngår i prosjektet «Levende Hav» 
https://www.levendehav.no/om/ som er et samarbeid mellom en rekke aktører initiert av oss i 
Miljøvernforbundet og foreningen In The Same Boat. 
 
Norrøna gav oss et sårt tiltrengt bidrag i form av fjorårets julekalender, ellers har vi betalt for årets 
aktiviteter fra egne midler. Dette har belastet en allerede knelende økonomi i alt for stor grad. 
Startet med egne midler 
 
Vi satte igang med strandrydding på Vestlandet med egne midler, uten offentlig støtte. I slutten av 
august kunne vi ikke pådra oss mer gjeld, og vi ble nødt til å avslutte årets strandryddeaksjon, sende 
de frivillige hjem og si opp de ansatte etter mer enn fem måneders sammenhengende 
strandryddearbeid med utgangspunkt i Bergen, og som resulterte i over 67 000kg innsamlet marint 
avfall fra Hellesøy i nord til Bømlo i sør. 
 
Årets strandryddesesong anser vi som en kjempesuksess, rent bortsett ifra at vi nå når sesongen 
langt på vei er avsluttet sitter vi igjen med flere hundre tusen kroner i gjeld som følge av våre 
aktiviteter. 
 
Korona stoppet strandryddeturneen 
Planen var skoleturne fra Haugesund og nordover hvor vi skulle fylle skipet med langtidsfrivillige, 
rydde over 50 fugle og naturreservater langs seilingsruten. Samtidig skulle vi ha skoleklasser fra 
skolene langs seilingsruten ombord på foredrag og undervisning om marin forsøpling og innvirkning 
på naturen. Vi hadde også avtalt å gjøre prøvetaking av både bunnsedimenter og av fisk langs hele 
ruten som skulle analyseres for mikroplast når turneen var over. 
 
Over 1200 elever og langtidsfrivillige fra forskjellige deler av Europa var påmeldt. Så ble det 
lockdown. 
 
Rydding i isolasjon 
Medlemmene av vår strandryddefamilie på 5-13 personer var i praksis isolerte og oppholdt seg på 
øyer ute i havet uten kontakt med andre mennesker i lengre tid. Langtids strandrydding med lukket 
gruppe viste seg å være den perfekte lock-down aktivitet. Vi bodde tidvis på Miljødronningen som lå i 
«opplag» i Bergen og tidvis i rorbuer, hytter og aller lengst i en barnehage som sto tom gjennom 
sommeren. 
 
Deltakelse endrer holdningene 
Først når folk får delta på strandrydding, får se med egne øyne hvor ille det står til mange steder og 
fysisk får ta i problemet, begynner folk å føle eierskap til problemet. Det er da holdningene endres, 
både hos barn og hos unge. Det er først når holdningene endres og folk blir innstilt på endring at 
handlingsrommet åpnes for politikere og myndigheter, og at det gjøres grep for å stoppe tilførselen 
av ny plast til havet. 
 
Vi er veldig stolte over å ha gjennomført en god sesong med aktiv strandrydding igjennom den verste 
koronaepidemien. 67 000 kilo er fjernet fra naturen og tatt ut av næringskjeden. 
 
Vi har i dag opparbeidet oss økonomisk «strandryddegjeld» til flere av våre leverandører. Vi jobber 
nå iherdig med å betale ned det vi skylder, slik at vi også i året som kommer og i årene fremover kan 
være tilstede der det betyr mest, sier Ruben Oddekalv, prosjektleder for strandryddingen. 
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Vindkraft og energisaker 
2020 var preget av et høyt trykk på vindkraft og energisaker, der flere saker var svært opprivende og 
kontroversielle rundt omkring i landet og i mange lokalmiljø. Noe som også preget nyhetsbildet 
meget sterkt. I 2019 og 2020 toppet det seg med flere konfliktfylte saker, og NMF engasjerte seg 
sterkt i saksbehandling og også med bistand til lokalbefolkning og aksjoner en rekke steder i landet. 
Da den tyske ambassaden hadde grepet inn og utøvet press mot Kommunaldepartementet i Frøya-
saken, og senere i et brev sendt til Olje- og energidepartementet med en dårlig skjult trussel mot 
norske myndigheter i Andmyran-saken, så markerte Miljøvernforbundet misnøyen med å knuse en 
BMW foran den tyske ambassaden i Oslo. Dette etter en modell av en tidligere aksjon der 
Miljøvernforbundet «sprengte» en 2CV utenfor den franske ambassaden i Oslo i 1995 som en protest 
mot Frankrikes atomprøvesprengninger på Mururoa-atollen i Stillehavet. En ting er det problemet vi 
har med våre egne myndigheter som har godkjent altfor mange og kontroversielle vindkraftsaker. 
Noe annet er at utenlandske myndigheter blander seg inn og utøver press mot norske myndigheter 
for å presse gjennom vindkraftsaker her i Norge. Det er garantert flere land enn Tyskland som utøver 
press, men det er bare Tyskland som er så arrogante at de gjør dette fullt åpent. 
 
Politisk startet året med Listhaug som olje- og energiminister, noe som hadde møtt store protester 
fra vindkrafttilhengerne fordi hun hadde uttalt seg offentlig negativt til vindkraft og til støtte for 
Haramsøya før hun ble minister. Det gikk ifølge vindkraftmenigheten ikke an å ha en forutinntatt 
holdning mot vindkraft og bli minister. Allerede i slutten av januar ble hun avløst av Tine Bru som 
hadde uttalt at «Vindkraft på Fosen og Snillfjordområdet er et fantastisk kinderegg», men nå var det 
ingen protester. Helt stille fra den kanten. Under minister Tina Bru skulle det meste gå mye verre. 
 
Hele tre vindkraftsaker fikk vedtak i siste halvdel av mars. Andmyran vindkraftverk på Andøya i 
Nordland fikk ikke forlenget fristen for idriftsettelse og var ute av bildet. Fjoråret 2019 sluttet med 
godkjenning av MTA-planer for to kontroversielle vindkraftsaker den 18. desember, nemlig Tysvær og 
Øyfjellet. Nå fortsatte minister Bru med å utnytte corona-tåka landet var under til å godkjenne både 
Okla vindkraftverk på selve nasjonalikonet, Stadlandet, og på Haramsøy utenfor Ålesund og like nord 
for fugleøya Runde. Her legges det opp til store konflikter, noe det i ettertid også ble. 
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Norges Miljøvernforbund har lagt ned et stort arbeid for å stanse Andmyran utbyggingen, og har bl.a 
tatt saken opp med NVE direktør Kjetil Lund og med OED i to møter, i tillegg til å informere om 
skadevirkningene for natur, fugl, lokalsamfunn og ikke minst, at dette er verdens dårligste klimasak 
både i møter, saksbehandling og i vårt informasjonsarbeid. Andmyran ble «ofret» fordi en bygger 
ikke et vindkraftverk i dyp torvmyr i 2020. Hadde Andmyran blitt godkjent hadde hele 
klimaargumentet for vindkraft vært fullstendig blåst vekk med vinden, bokstavelig talt. Med 
Andmyran ute av bildet, eller som offerlam, så fortsatte både NVE og OED å gi godkjenninger til 
vindkraftutbygginger over en lav sko. Vi i NMF var svært glad over seieren i Andmyran-saken, men 
skjønte umiddelbart at dette var et «offerlam» for en politikk som i praksis kom til å bety et frislipp i 
alle vindkraftsaker. Vi har vært altfor lenge med i dette spillet til å skjønne motpartens 
tankemønster. Okla og Haramsøya ble de første ofrene. De ble faktisk ofret av myndighetene på 
samme dag som Andmyran ble stoppet.  
 
Den 20. januar publiserte NVE sin rapport Nr.3-2020 om Konsesjonsprosessen for vindkraft på land. 
Denne rapporten foreslår samtidig en rekke endringer i konsesjonssystemet som tilsynelatende gir et 
inntrykk av å forbedre noen av de feil og mangler som har vært i dagens system. Ordet her er 
«tilsynelatende». Tilsynelatende fordi det også legger opp til at fristen fra konsesjon til anlegget skal 
være bygget og idriftsatt er mye kortere. Tilsynelatende skal dette reparere på det faktum at mange 
vindkraftverk senere har fått godkjent anleggskonsesjon og MTA-plan med 10 år eller eldre 
konsekvensutredninger. Nå tar NVE til orde for at det skal gå kortere tid fra konsesjon til anlegget blir 
bygget. Men som med så mange av de erfaringene vi har fra myndighetenes behandling av tidligere 
saker så blir det ikke nødvendi til noe bedre om de legger in raskere saksgang med mer hastverk til 
behandlingen av vindkraft. 
 
 

 
 
Norges Miljøvernforbund var også svært kritisk til hvordan de nye konsesjonsreglene for vindkraft ble 
behandlet av OED i form av et enormt hastverk med å få ut Stortingsmeldingen før sommerferien, og 
også et tilsvarende hastverk i Stortingets energikomite for å behandle den. Problemet var at NMF 
sendte inn klare krav om at de nye konsesjonsreglene måtte legges ut til en åpen høring, både i to 
kravbrev til OED i forkant av behandlingen av Stortingsmeldingen, og et klart krav fremsatt for 
Stortingets energikomite, uten at noen av instansene ville ha noen innblanding fra folket. 
Begrunnelsen var at folket allerede hadde blitt hørt gjennom høringen på Nasjonal Ramme for 
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vindkraft som ble lagt ut 1. april 2019 og senere skrotet av regjeringen etter over 5.300 innkomne 
høringssvar, så hverken regjeringen eller Stortinget ville ha noe mer innblanding fra folket. Folket 
hadde blitt hørt, så det var ikke nødvendig med noen ny høring påstod de fra begge 
myndighetsorgan. Problemet er bare det at Nasjonal Ramme for vindkraft aldri handlet om noen nye 
konsesjonsregler. Det de handlet om var 13 utvalgte regioner som skulle gis prioritert saksbehandling 
for vindkraft, og ingenting annet. Problem nr. 2 var at det i tiden etter skrotingen av Nasjonal Ramme 
var blitt nye konflikter og en kraftig øket motstand i befolkningen, der det stadig kom nye avsløringer 
fra feil i forvaltningen. I tillegg så ble det også delt mye kunnskap, og kunnskapsnivået vokste 
betydelig i forhold til vindkraft-, energi-, og miljøsaker. Dette ble det aldri tatt noen hensyn til fra 
hverken regjeringen eller fra Stortinget. Det er sikkert plagsomt å regjere uten at det brysomme 
folket skal blande seg inn? Miljøvernforbundet jobbet aktivt for at folket måtte bli hørt i forhold til 
innføringen av nye konsesjonsregler, og NMF er definitivt ikke ferdig med denne saken. 
 
De mange vindkraftsakene førte også til et samhold og samarbeid på tvers av organisasjonene og det 
ble flere markeringer og utveksling av informasjon i forhold til saksbehandling i en del saker. Dette 
ser vi på som en styrke som vi skal bygge videre på i fra sak til sak der vi føler dette gir oss bedre 
gjennomslagskraft. Målet til NMF er alltid å vinne mest mulig miljøsaker på en mest mulig effektiv 
måte. Samarbeid over organisasjonene der dette er formålstjenlig er derfor noe vi alltid vil vurdere 
fra sak til sak. 
 
 

Oppdrett 
Oppdrettsbransjen er også en gjenganger i miljøsaker, med nedslamming av marine økosystemer, 
laksesykdommer, lakselus, rømning av store mengder fisk som ødelegger den unike genetikken til 
villaks og mye annet, ikke minst en rekke nye konsesjonssøknader og anmeldelser for lovbrudd. Det 
moderne slakteskipet Norwegian Gannet med hybridmotor var også en god miljøsak som 
Miljøvernforbundet har jobbet lenge for å få på plass. Ikke bare bedrer det dyrevelferden til 
oppdrettslaksen ved effektiv slakting, men dette ene skipet erstatter samtidig hele 10.000 vogntog 
fra de norske veiene. I en annen sak fikk Osland Havbruk en bot på 550.000 kroner for ulovlig bruk av 
lakselusmiddelet diflubenzuron nær et rekefelt. Det er så mange og så omfattende miljøproblemer 
med denne bransjen at vi neppe blir arbeidsledige de nærmeste årene. 
 
 

Deponisaker 
Det har også vært flere saker omkring ulovlige deponier en rekke steder, der det også er mistanke 
om deponering av ulovlige miljøgifter, i bl.a Ås, Branåsen i Lillestrøm, og ikke minst giftdeponisaken 
på Raudsand i Molde kommune. Her har det medgått mye tid til saksbehandling, og NMF stengte i 
slutten av september også innkjøringen til bedriftsområdet til Dynea for å kreve opprydding av gift 
fra søppeldeponiet i Branåsen som ligger tett inntil et et boligfelt. Beboere har i tiår vært eksponert 
for bl.a.  gassene Benzen (ingen nedre grense for når kreftfremkallende), Metan og Hydrogensulfid. 
Mange har med stor sannsynlighet fått helseskade. Kravet er at Dynea som på 70 og 80 tallet dumpet 
et ukjent antall tonn kjemisk avfall fra sin produksjon nå rydder etter seg og tar sitt samfunnsansvar 
og sitt moralske ansvar. 
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Jobbet med Brånåsen saken i snart 3 år 
Det er snart passert 3 år siden NMF krevde sanering av deponiet i Brånåsdalen. Våren 2018 anmeldte 
NMF Skedsmo kommune for brudd på både Forurensningsloven og Folkehelseloven.Høsten 2018 
avholdt NMF folkemøte på Brånåsen. Ukjente mengder kjemisk avfall i deponietI årene 1970 til 
avslutningen av deponiet i 1991 ble det dumpet ukjente mengder avfallsstoffer fra Dynea. Da seilte 
bedriften under andre navn. “NMF mener det ikke er riktig at Dynea kunne gjøre dette, spesielt når 
en ser situasjonen på Brånåsen idag” 
Frykter eksplosiv kloakk 
 
NMF er redd for at løsemidler fra det kjemiske avfallet skal komme inn i kloakken og at denne i verste 
fall skal gå i luften. Det er nå viktig å få fortgang i mer drastiske tiltak på Brånåsen. Da er en kjemisk 
utredning i regi av Dynea et sted å begynne, sier leder i Miljøvernforbundet Kurt Oddekalv. 
Kommunen tildekker istedet for å grave opp dritten Status idag, 180 millioner brukt ingen endelig og 
tilfredsstillende løsning 
 
Kommunen har ifølge egne tall brukt over 180 millioner kroner siste 4 årene tilknyttet deponiet. En 
stor del av pengene er gått til utkjøp av et antall beboere.  NMF er kjent med at det planlegges park 
på området uten at giften fjernes. Dette er en ut av syne ut av sinn politikk NMF mener er helt 
vanvittig. Det foregår fremdeles lufting og målinger i deponiet. Beboere har over flere år opplevd til 
dels sterkt forringede eiendommer via tiltak innendørs (gedigne rør system for avsug og gasser) 
graving i hager og uteområder som i perioder har sett ut som krigsrammet. 
 
 
 
 

U-864, Kvikksølvubåten utenfor Fedje 
I tillegg til disse så har kvikksølvubåten U-864 utenfor Fedje, nord for Bergen vært viet mye 
oppmerksomhet. Her ligger 67 tonn med en av de verste miljøgiftene, kvikksølv liggende der flere 
beholdere legger kikksølv ut i miljøet på havbunnen. NMF har gjennom en årrekke arbeidet aktivt for 
at ubåtvraket skal heves og alle rester av kvikksølv fjernes fra havbunnen, mens myndighetene ved 
Kystverket kun har jobbet for tildekking av vraket med pukk og stein. Det sier seg selv at dette er en 

Årsmelding 2020Norges Miljøvernforbund 18



verst tenkelig løsning som ikke løser noen problemer. Det er heller ikke lovlig å anlegge et permanent 
giftdeponi i havmiljøet som hadde blitt status ved tildekking. 
 

 
 
NMF klaget bl.a også saken inn til ESA. Etter stort press ble saken fratatt Kystverket og overført til 
Samferdselsdepartementet som satt ned et ekspertutvalg for å gjennomgå saken. Utredninger tar 
tid, men allikevel en god delseier fordi Kystverket hadde kjørt seg fast på tildekking og var ikke 
interessert i noen andre løsning. Miljøvernforbundet var samtidig også svært kritisk til at 
ekspertutvalget var nedsatt uten representasjon fra en miljøorganisasjon, som burde vært helt 
naturlig i og med at dette er en av de viktigste miljøsakene for landet, for kysten og livet i havet.  
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Diverse anmeldelser 
 

 
 
Norges Miljøvernforbund anmeldte hovedentreprenør Marti AS og underentreprenør Risa AS for 
grov systematisk miljøkriminalitet og bedrag i forbindelse med anleggsarbeidet på Ryfast, i Rogaland. 
 
I forbindelse med bygging av kollektivterminal på utfylt område på Solbakk i Strand kommune, 
Rogaland, ble det bl.a funnet oljeavskiller og flere rør fyllt av olje og oljeholdig slam. Dette skulle vært 
fjernet og levert til godkjent mottak. I stedet har entreprenørene valgt å grave over og skjule 
miljøsyndene. 
 
Det som gjør denne saken ekstra grov i tillegg til det store omfanget er at entreprenørene ved å 
unnlate å håndtere spesialavfallet på korrekt måte har sikret seg økonomisk gevinst. Dette har 
tydelig vært gjort systematisk og for økonomisk vinning, og med et klart forsett om å skjule. 
 
Bare oppryddingen i ettkant ble tallfestet til halvannen million. 
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Ulovlig salg av beslaglagt hummer 
 

 
Politiet som vinningskriminell lovbryter 
Også politiet må holde seg til loven. Det gjorde de ikke da de beslagla 180 kilo ulovlig fanget hummer 
som de solgte ulovlig med fortjeneste. Miljøvernforbundet så dermed ingen annen utvei enn å 
anmelde politiet i Agder inn til Riksadvokaten. Anmeldelsen blir behandlet av Spesialenheten for 
politisaker. 
https://www.nrk.no/sorlandet/politiet-selde-beslaglagt-hummar-_-blir-klaga-inn-til-riksadvokaten-1.15211228 
 
 
 
 
Sporveien AS i Oslo ble i 2020 bøtelagt med en million i foretaksstraff for brudd på 
forurensningsloven ved utslipp av fyringsolje i Alnaelven etter en anmeldelse av NMF for forholdet i 
2018. 
 
Miljøvernforbundet fikk også støtte fra Klima- og miljødepartementet for vårt krav om opprydding av 
bly- og tungmetallforurensning på skytebaner. Dette har vært og er en stor forurensningskilde som 
ødelegger vassdrag og miljøet rundt. 
 
Hordfast, som også blir omtalt som det største naturinngrepet i moderne tid, er også en sak 
Miljøvernforbundet har viet stor oppmerksomhet. Ikke bare er det viktige og rødlistede arter og 
naturtyper som står på spill med dette gigantiske motorveiprosjektet, men hele realismen er basert 
på en fem-dobling av biltrafikken fra dagens nivå for å gå rundt. Prosjektet er både natur-, miljø, og 
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klimaskadelig, og vil også undergrave en satsing på mer kollektivtrafikk, satsing på grøn skipsfart og 
overføring av gods frå veg til sjø og bane. 
 
Miljøvernforbundet var også aktivt inne i arbeidet med dekommisjonering av atomreaktorene på 
Kjeller og i Halden med Norsk Nukleær Dekommisjonering (NND). Dette er gamle reaktorer som det i 
senere tid har dukket opp en rekke kritikkverdige forhold rundt. 
 
Igjen var det også mye ulovligheter i rovdyrsaker, og Miljøvernforbundet måtte også dette året 
utlove dusør for avdekking av slik miljøkriminalitet. I mai ble det eksempelvis brukt helikopter til å 
jage 8 brunbjørn over grensen fra Trøndelag og østover til Sverige hvor de ble skutt. Dette er 
organisert og alvorlig miljøkriminalitet, og definitivt ikke måten å forvalte våre store rovdyr. At dette 
får foregå i et land som Norge er svært trist og en sak Miljøvernforbundet bruker mye tid på. 
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Årsregnskap for 2020

NORGES MILJØVERNFORBUND
5035 BERGEN

Innhold

Resultatregnskap
Balanse
Noter
Årsberetning
Revisjonsberetning

Utarbeidet av:
JDK Regnskap AS
Storgt. 169
3915 PORSGRUNN
Org.nr. 892263922

Utarbeidet med:
Total Årsoppgjør
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Resultatregnskap for 2020
NORGES MILJØVERNFORBUND

2020 2019Note

953 501 1 508 367Salgsinntekt
9 856 419 12 451 670Annen driftsinntekt

10 809 920 13 960 037Sum driftsinntekter

(28 538) (345 955)Varekostnad
(6 676 837)1, 2, 3 (6 620 881)Lønnskostnad

(222 237)8 (253 345)Avskrivning på driftsmidler og immaterielle eiendeler
(3 343 308)5 (4 016 276)Annen driftskostnad

(10 270 920) (11 236 457)Sum driftskostnader

538 999 2 723 580Driftsresultat

102 247Annen renteinntekt
37 141 2 350Annen finansinntekt
37 243 2 597Sum finansinntekter

(695 225) (1 111 115)Nedskrivning av finansielle eiendeler
(30 180) (42 284)Annen rentekostnad
(725 405) (1 153 399)Sum finanskostnader

(688 162) (1 150 802)Netto finans

(149 162) 1 572 778Ordinært resultat før skattekostnad

(167 783)9 (313 392)Skattekostnad på ordinært resultat
(316 945) 1 259 386Ordinært resultat

(316 945) 1 259 386Årsresultat

Overføringer
594 868 0Konsernbidrag
(911 813) 1 259 387Annen egenkapital
(316 945) 1 259 387Sum
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Balanse pr. 31. desember 2020
NORGES MILJØVERNFORBUND

2020 2019Note

EIENDELER
Anleggsmidler
Varige driftsmidler

5 615 3558 5 514 633Tomter, bygninger og annen fast eiendom
163 6258 120 634Skip, rigger, fly og lignende
274 8558 213 705Driftsløsøre, inventar, verktøy, kontormaskiner, ol.

6 053 83614 5 848 972Sum varige driftsmidler

Finansielle anleggsmidler
990 6446 1 091 001Investering i datterselskap
300 0007 300 000Investeringer i tilknyttet selskap

1 290 644 1 391 001Sum finansielle anleggsmidler

7 344 480 7 239 973Sum anleggsmidler

Omløpsmidler
8 270 8 729Varer
8 270 8 729Sum varer

Fordringer
0 304 394Kundefordringer

276 013 476 583Andre fordringer
0 (339 500)Konsernfordringer

276 013 441 477Sum fordringer

Investeringer
139 00013 139 000Markedsbaserte aksjer
139 000 139 000Sum investeringer

341 47711 1 339 871Bankinnskudd, kontanter og lignende
341 477 1 339 871Sum bankinnskudd, kontanter og lignende

764 760 1 929 077Sum omløpsmidler

8 109 240 9 169 050Sum eiendeler
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Balanse pr. 31. desember 2020
NORGES MILJØVERNFORBUND

2020 2019Note

EGENKAPITAL OG GJELD
Egenkapital
Opptjent egenkapital

4 111 78212 4 089 228Annen egenkapital
4 111 782 4 089 228Sum opptjent egenkapital

4 111 78212 4 089 228Sum egenkapital

Gjeld
010 0Utsatt skatt
0 0Sum avsetning for forpliktelser

Annen langsiktig gjeld
487 69714 651 154Gjeld til kredittinstitusjoner
487 697 651 154Sum annen langsiktig gjeld

487 697 651 154Sum langsiktig gjeld

Kortsiktig gjeld
1 199 900 1 044 980Leverandørgjeld

09 0Betalbar skatt
855 469 848 088Skyldige offentlige avgifter
762 651 1 798 571Kortsiktig konserngjeld
691 740 737 030Annen kortsiktig gjeld

3 509 761 4 428 669Sum kortsiktig gjeld

3 997 457 5 079 823Sum gjeld

8 109 240 9 169 051Sum egenkapital og gjeld

BERGEN
10.11.2021

Ruben Mjelde Oddekalv
Styrets leder / Daglig leder

Ørjan Holm
Nestleder

Arne Roger Hansen
Styremedlem

JanHugo Holten
Styremedlem

Henrik Harry Rutledal
Styremedlem

Kato Oksnes
Styremedlem
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Noter 2020
NORGES MILJØVERNFORBUND

Regnskapsprinsipper
Norges Miljøvernforbund setter opp regnskap i henhold til God regnskapsskikk for små foretak, NRS 8. Forbundet
kan sette opp regnskap som aktivitetsregnskap, men har valgt å ikke gjøre dette da regnskapsoppstillingen
foreløpig ikke er tilpasset et slikt oppsett. 

Forbundet er en ikke skattepliktig organisasjon, men det er elementer i virksomheten som er skattepliktige. Dette
gjelder utleie av lokaler i Ludeboden, Seletun og inntekter fra kildesortering. Inntekter fra denne virksomheten er
skattepliktig og tilhørende kostnader er tilsvarende skattemessig fradragsberettigede.

Driftsinntekter og kostnader
Inntektsføring skjer etter opptjeningsprinsippet som normalt vil være leveringstidspunktet for varer og tjenester.
Kostnader medtas etter sammenstillingsprinsippet, dvs. at kostnader medtas i samme periode som tilhørende
inntekter inntektsføres.

Tilskudd/gaver inntektsføres når de mottas, ikke når de avtales.

Skatt
Skattekostnaden i resultatregnskapet omfatter både periodens betalbare skatt og endring i utsatt skatt. Utsatt skatt
er beregnet med 22% på grunnlag av de midlertidige forskjeller som eksisterer mellom regnskapsmessige og
skattemessige verdier, samt ligningsmessig underskudd til fremføring ved utgangen av regnskapsåret.
Skatteøkende og skattereduserende midlertidige forskjeller som reverserer eller kan reverseres i samme periode
er utlignet og nettoført.

Klassifisering og vurdering av anleggsmidler
Anleggsmidler omfatter eiendeler bestemt til varig eie og bruk. Anleggsmidler er vurdert til anskaffelseskost. Varige
driftsmidler balanseføres og avskrives over driftsmidlets økonomiske levetid. Avskrivningsperioden for fast
eiendom anskaffet etter 2009 er dekomponert i en del som gjelder råbygget og en del som gjelder faste tekniske
installasjoner. Varige driftsmidler nedskrives til gjenvinnbart beløp ved verdifall som forventes ikke å være
forbigående. Gjenvinnbart beløp er det høyeste av netto salgsverdi og verdi i bruk. Verdi i bruk er nåverdi av
fremtidige kontantstrømmer knyttet til eiendelen. Nedskrivingen reverseres når grunnlaget for nedskrivingen ikke
lenger er til stede.

Klassifisering og vurdering av omløpsmidler
Omløpsmidler og kortsiktig gjeld omfatter normalt poster som forfaller til betaling innen ett år etter balansedagen,
samt poster som knytter seg til varekretsløpet. Omløpsmidler vurderes til laveste verdi av anskaffelseskost og
virkelig verdi.

Fordring datterselskap
Fordring på datterselskap tapsføres om det er utbetaling til disse gjennom året. Ved tilbakebetaling, vil dette bli
inntektsført. Dette for å gi et best mulig bilde av organisasjonens økonomiske stilling.

Varer
Varer er vurdert til det laveste av anskaffelseskost og netto salgsverdi.

Fordringer
Kundefordringer og andre fordringer oppføres til pålydende etter fradrag for avsetning til forventet tap. Avsetning til
tap gjøres på grunnlag av en individuell vurdering av de enkelte fordringene.

Pensjonsforpliktelser
Pensjonsordninger finansiert via sikrede ordninger er ikke balanseført. Pensjonspremien anses i disse tilfeller som
pensjonskostnad og klassifiseres sammen med lønnskostnader.
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Note 1  Lønnskostnader etc
2020 2019

Lønn 5 630 764 5 584 856
Arbeidsgiveravgift 816 967 860 137
Pensjonskostnader 141 369
Andre relaterte ytelser 87 737 175 888
Sum 6 676 837 6 620 881
Foretaket har sysselsatt 12 årsverk i regnskapsåret.

Note 2  Obligatorisk tjenestepensjon
Virksomheten er pliktig til å ha tjenestepensjonsordning etter lov om obligatorisk tjenestepensjon.Gjeldende
pensjonsordning oppfyller kravene etter loven.

Note 3  Ytelser til ledende personer
Lønn Pensjonsforpliktelse Annen godtgjørelse

Ytelser til daglig leder 1 087 594 21 752 4 026

Note 4  Lån og sikkerhetsstillelse til ledende personer
Det er ikke gitt lån eller sikkerhetsstillelse til ledende personer.

Note 5  Revisjon
2020 2019

Revisjon 31 483 37 724
Andre tjenester 0 0
Sum godtgjørelse til revisor 31 483 37 724

Note 6  Investering I Datterselskap

Foretaksnavn Foretakssted
Eierandel/

stemmeandel
Selskapets egenkapital

31. desember 2020
Selskapets resultat

for 2020
Miljødronningen AS Bergen 100% (31 388 586) (2 901 527)
Miljøhuset AS Bergen 100% (1 580 986) (454 187)
Miljøhuset Tromsø AS Bergen 100% (1 694 336) 53 585

Note 7  Investeringer i tilknyttet selskap

Foretaksnavn Foretakssted
Eierandel/

stemmeandel
Selskapets egenkapital

"31. desember 2020"
Selskapets resultat

for 2020
Salt Life AS Risør 14,531% 318 000 227 000
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Note 8  Spesifikasjon av varige driftsmidler
Bygninger og

annen
fast eiendom

Driftsløsøre,
inventar o.l

Skip,
rigger, fly Sum

Anskaffelseskost 01.01.2020 8 163 690 248 380 131 840 8 543 910
Tilgang i året 269 383 107 718 50 000 427 101
Avgang i året 0 0 0 0
Anskaffelseskost 31.12.2020 8 433 073 356 098 181 840 8 971 011

Akk. av og nedskr. 01.01.2020 (2 649 058) (34 675) (11 206) (2 694 939)
Akkumulerte avskr. 31.12.2020 (2 817 719) (81 242) (18 215) (2 917 176)
Balanseført verdi pr. 31.12.2020 5 615 354 274 856 163 625 6 053 835

Årets avskrivninger (168 661) (46 567) (7 009) (222 237)
Økonomisk levetid 50 år 5  10 år 20 år
Avskrivningsplan: Lineær 2 % 10  20 % 5 %

Note 9  Skatt
2020 2019

Ordinært resultat før skattekostnad (149 162) 1 572 779
+/ Permanente forskjeller 767 205 1 123 674
+/ Årets endring i midlertidige forskjeller 144 608 (152 638)
   Fremførbart underskudd  / korreksjonsinntekt (1 119 308)
Årets skattegrunnlag 762 651 1 424 507

Betalbar inntektsskatt for selskapet basert på 22% 167 783 313 392
Sum 167 783 313 392

Skattekostnad i resultatregnskapet 167 783 313 392

Betalbar skatt i skattekostnad 167 783 313 392

Skatt på konsernbidrag etter kostmetoden (167 783) (313 392)
Betalbar skatt i balansen 0 0

Note 10  Midl. forskjeller  Utsatt skatt/skattefordel
Utsatt skatt/utsatt skattefordel i balansen avsettes på grunnlag av forskjeller mellom regnskapsmessige og
skattemessige verdier i henhold til norsk regnskapsstandard for skatt. Midlertidige skatteøkende og
skattereduserende forskjeller som kan utlignes er nettoført.
Midlertidige forskjeller knyttet til: 01.01.2020 31.12.2020 Endring
Anleggsmidler 131 461 321 247 (189 786)
Omløpsmidler (308 847) (643 241) 334 394
Netto forskjeller (177 386) (321 994) 144 608
Skattereduserende forskjeller som ikke kan utlignes 177 386 321 994 (144 608)
Sum midlertidige forskjeller 0 0 0
Utsatt skattefordel 31.12.20. basert på 22%  0 0 0

Ut fra forsiktighetshensyn balanseføres ikke utsatt skattefordel på kr 70 839
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Note 11  Bankinnskudd
I posten for bankinnskudd inngår egen konto for bundne skattetrekksmidler med kr 198 111. Skyldig skattetrekk er
kr 307 362. 

Note 12  Egenkapital
Annen EK Sum

Egenkapital 01.01.2020 4 089 228 4 089 228
Andre endringer 339 500 339 500
Årets resultat (316 945) (316 945)
Egenkapital 31.12.2020 4 111 783 4 111 783

Note 13  Kortsiktige investeringer
Spesifikasjon Anskaffelseskost Markedsverdi
Aksjer 139 000 139 000
Sum 139 000 139 000

Note 14  Pantstillelser og garantier
Spesifikasjon 2020 2019
Obligasjonslån 0 0
Gjeld til kredittinstitusjoner 487 697 651 154
Øvrig langsiktig gjeld (inkl. finansiell leasing) 0 0
Sum 487 697 651 154

Balanseført verdi av eiendeler pantsatt for egen gjeld 6 053 836 5 848 972
Selskapets varer er stilt som sikkerhet for annet selskap i konsernet,
begrenset oppad til 0 0

Sum 6 053 836 5 848 972

Av langsiktig gjeld på kr 487 697 forfaller kr 0 om mer enn 5 år.

Note 15  Konsernmellomværende
Selskap 31.12.2020 31.12.2019
Miljøhuset AS* 0 (374 064)
Miljøhuset Tromsø AS** 0 0
Miljødronningen AS 0 0

* Miljøhuset AS skyldte 495 486 før tapsavsetning
** Miljøhuset Tromsø AS skyldte 1 461 528 før tapsavsetning
*** Miljødronningen AS skyldte 56 446 706 før tapsavsetning

Note 16  Inntektsoversikt
Type inntekt 2020 2019
Medlemskontigent/gaver 10 105 391 10 493 830
Salgsinntekt 704 529 1 153 559
Andre inntekter 0 0
Sum 10 809 920 11 647 389
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